
Jedním z ožehavých problémů současnosti je bezesporu i téma 
euthanasie. Toto téma je častým předmětem diskusí odborníků z řad lékařů, 
právníků, ale zároveň je to téma, které zajímá i širší laickou veřejnost. Zájmu 
veřejnosti se euthanasie těší především proto, že se potencionálně dotýká 
každého z nás. Na konci života každého člověka totiž čeká jistá smrt. Ta 
může nastat rychle a bezbolestně, stejně tak ale člověk může na smrt „čekat“ 
i poměrně dlouho a v nepříjemných, někdy i nesnesitelných bolestech. Proto 
si mnoho lidí klade otázku, zda je lepší zemřít tzv. „přirozenou cestou“, 
anebo není-li lepší smrti trochu pomoci a zvolit tak cestu euthanasie. 
Euthanasie je tedy problematika, která by neměla být tabu, protože každý 
člověk si dříve či později uvědomuje svojí smrtelnost a tak se cítí být 
oprávněn nad tímto způsobem ukončení života přemýšlet. V době, kdy se 
neustále klade důraz na dodržování, případně i rozšiřování lidských práv a 
svobod, jsou tyto úvahy o vůli člověka dobrovolně ukončit svůj život zcela 
oprávněné. Stát by proto měl na tento nový trend reagovat a prostřednictvím 
svých zákonodárců otázku euthanasie alespoň dílčím způsobem upravit. 
V České republice se tak do dnešních dnů bohužel nestalo. Proto jsem si i já 
vybral jako téma své diplomové práce právě téma euthanasie na katedře 
trestního práva, protože si myslím, že tato problematika je nejen velice 
zajímavá, ale bohužel z právnické stránky (alespoň v České republice) takřka 
nedotčená. Také doufám, že i já svojí diplomovou prací trochu přispěji 
k diskusi ohledně tak složitého a palčivého tématu, jakým je právě 
euthanasie. 


